

Dr. Malcolm King, a member of the Mississaugas of the Credit First Nation, is a health researcher at the University of Saskatchewan, joining the Department of Community Health & Epidemiology in October 2017. There, he serves as the Scientific Director of SCPOR, the Saskatchewan Centre for Patient-Oriented Research; he also continues to teach and research in Indigenous health, with a particular focus on wellness and engagement. From 2009 to 2016, Dr. King led the CIHR Institute of Aboriginal Peoples' Health as its Scientific Director, spearheading the development of a national health research agenda aimed at improving wellness and achieving health equity for First Nations People, Métis and Inuit in Canada. Dr. King's international Indigenous health interests include improving Indigenous health through workforce development and provision of culturally appropriate care, and developing Indigenous health indicators to monitor progress in programs aimed at achieving wellness and health equity.

Dr. King was honoured with a National Aboriginal Achievement Award in 1999, and in 2016, he was named a Fellow of the Canadian Academy of Health Sciences.



Malcolm King, PhD FCAHS

Le **D^r Malcolm King**, membre de la Première Nation mississauga de New Credit, est chercheur en santé à l'Université de la Saskatchewan, où il a rejoint le Département de santé communautaire et d'épidémiologie en octobre 2017. Il y occupe le poste de directeur scientifique du Centre de recherche axée sur le patient de la Saskatchewan (SCPOR) et continue d'enseigner et de mener des recherches sur la santé autochtone, et notamment sur le mieux-être et la participation.

De 2009 à 2016, le D^r King a dirigé l'Institut de la santé des Autochtones des IRSC en tant que directeur scientifique, où il a dirigé l'élaboration d'une stratégie pancanadienne de recherche en santé visant à améliorer le mieux-être et à atteindre l'équité en santé pour les membres des Premières Nations, les Métis et les Inuits du Canada. Les intérêts internationaux du D^r King relatifs à la santé des Autochtones comprennent l'amélioration de la santé des Autochtones par le développement de la main-d'œuvre et la prestation de soins culturellement appropriés, et la mise au point d'indicateurs sur la santé des Autochtones pour mesurer l'efficacité des programmes destinés à favoriser le mieux-être et l'équité en santé.

Le D^r King a reçu un Prix national d'excellence décerné aux Autochtones en 1999 et, en 2016, il a été élu membre de l'Académie canadienne des sciences de la santé.